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Protokół  Nr 3/18 

z posiedzenia Komisji ds. Społecznych 

odbytego w dniu   27.02.2019 r. godz. 16.00 

Komisja odbyła posiedzenie w składzie: Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych  radna Dorota Orzoł , 

wiceprzewodniczący komisji radna Czesława Grabowska, członek komisji radny Andrzej Stechnij, członek 

komisji radny Dariusz Dąbkowski, członek komisji radny  Ireneusz Siwiec rozpoczęła obrady o godz. 16.50. 

Lista obecności zał. Nr 1.  

W posiedzeniu udział wziął  wójt p. Julita Pilecka. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie  i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu  23.01.2019 r. 

3. Analiza sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za rok 2018. Działania w zakresie używek. 

4. Analiza działalności placówek kulturalnych /CKiR  i Biblioteka/ z terenu Gminy Kobylanka.  

5. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kobylanka – projekt nr  9/19. 

b) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – projekt 

nr 10/19. 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego na powierzenie zadań Gminie 

Miasto Stargard przez Gminę Kobylanka zadania publicznego w zakresie prowadzenia noclegowni dla 

osób bezdomnych z terenu Gminy Kobylanka – projekt nr 12/19. 

6. Wolne wnioski.      

      7. Zamknięcie posiedzenia.                                                                                                                                                                                                      

Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty 

Ad. 2 

Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu  23.01.2019 r. – brak wniosków. 

Ad. 3  

Analiza sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za rok 2018. Działania w zakresie używek. 

Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem. Brak uwag. 

Ad. 4. 

Analiza działalności placówek kulturalnych /CKiR  i Biblioteka/ z terenu Gminy Kobylanka.  

Komisja zapoznała się ze sprawozdaniami/informacjami.  

Dotyczy działalności z CKiR – brak wykazanych szczegółowo wydatków. 

Dotyczy działalności biblioteki – bardzo mała ilość osób korzystających z biblioteki. 

Ad. 5 

Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kobylanka – projekt nr  9/19. 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

 „W związku z wejściem w życie Rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 29 grudnia 2016 r. w 

sprawie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów, należy dostosować do 

istniejących przepisów Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie  gminy Kobylanka. Zmianie ulega 

m.in. lista odpadów selektywnych odbieranych sprzed posesji.” 

Radna Cz. Grabowska – dotyczy działu II pkt. 6 – dotyczy usuwania lodu, który należy do mieszkańców, 

natomiast co z przystankami w okresie zimowym. Kto odśnieża? 

Wójt – odśnieża Gmina. Jeżeli jest coś nie robione proszę zgłaszać do Urzędu. Posypywanie proszę zgłaszać do 

Urzędu. 

Radny A. Stechnij – dotyczy nowych przepisów – nieczystości biodegradowalne. Czy z tym jest związana 

zwiększona cena? 

Wójt – to zgodnie z przepisami (dotyczy to worka brązowego). W okresie zimy będzie zabierane raz w miesiącu 

a w okresie lata co dwa tygodnie. Jeżeli chodzi o zwrot opłaty to i tak się nie bilansuje. Wstrzymam się do 

momentu, aby były pojemniki a nie worki. To był by koszt wyższy. Nie mogę zmienić warunków zawartych w 
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SIWZ. Będę chciała wypracować system, aby się zaczął bilansować. Dopłacamy ok. 400 000 zł. Jak zmienimy 

system, to opłata będzie musiała się zwiększyć. 

Radna Cz. Grabowska – czy deklaracje się zwiększają? To jest ilość ton, to my mieszkańcy płacimy. 

Wójt – jest prowadzona weryfikacja szamb. 

Radna Cz. Grabowska – ostatnio dużo osób nie segregowało. A teraz muszą segregować? 

Wójt – z mojej wiedzy wynika, nie wiem na 100 %, wydaje mi się liczba niesegregowanych stanowiła nie duży 

%. 

Radny D. Dąbkowski – poinformował, że Stargard ma system kodu, który jest naklejany na worek. 

Radny I. Siwiec – jeżeli ktoś nie płaci to firma zabiera odpady? 

Wójt – firma wie kto płaci i są zabierane śmieci tym osobom. 

Radna Cz. Grabowska – dotyczy rozdziału IV. 17., aby dopisać tablice ogłoszeń „sołeckich”. 

Wójt – to dotyczy wszystkich tablic ogłoszeń a nie tylko tablic ogłoszeń sołeckich.  

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 5 członków komisji. 

 

b) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – projekt 

nr 10/19. 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„W związku z wejściem w życie Rozporządzenie Ministra Środowiska z dnia 29 grudnia 2016 r. w 

sprawie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów, zwiększyła się lista 

odpadów podlegających obowiązkowi selektywnego zbierania. Oprócz dotychczasowych frakcji, a mianowicie: 

papier i tektura, tworzywa sztuczne i metale, szkło, „u źródła” należy selekcjonować również odpady ulegające 

biodegradacji. W związku z powyższym, należy zmienić uchwałę  w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.” 

Radna Cz. Grabowska – dotyczy rozdziału III pkt. 9 – Gminna zbiórka – np. szyby hartowane itp. 

Radna D. Orzoł – co z azbestem? 

Wójt – jak będzie uruchomiony program to będziemy starali się przystąpić  do programu. 

Radny I. Siwiec – dotyczy opon bo jestem rolnikiem (opony z ciągnika, samochodów) dotyczy pojazdów, które 

nie mają dowodów rejestracyjnych np. kombajn, maszyny. 

Wójt – opony od rolników - należy dokonać wywóz we własnym zakresie.  

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 5 członków komisji. 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego na powierzenie zadań Gminie 

Miasto Stargard przez Gminę Kobylanka zadania publicznego w zakresie prowadzenia noclegowni dla 

osób bezdomnych z terenu Gminy Kobylanka – projekt nr 12/19. 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Zgodnie z art. 17 ust 1 pkt 13 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej do zadań własnych gminy o 

charakterze obowiązkowym należy udzielenie schronienia, zapewnienia posiłku oraz niezbędnego ubrania 

osobom tego pozbawionym. Zapisy art. 48a ustawy o pomocy społecznej stanowią, że udzielenie schronienia 

następuje poprzez przyznanie miejsca w schronisku, noclegowni lub ogrzewalni. Pomoc udzielona w formie 

tymczasowego miejsca w ogrzewalni lub noclegowni nie wymaga przeprowadzenia wywiadu środowiskowego 

oraz wydania decyzji, a wydatki poniesione na ten cel przez gminę nie podlegają zwrotowi przez gminę 

właściwą ze względu na miejsce ostatniego zameldowania na pobyt stały. 

Zgodnie z wytycznymi Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej każda gmina powinna realizować 

zadanie udzielenia schronienia poprzez trzy formy ogrzewalnie, noclegownie i schronisko. Na podstawie 
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Rozporządzenia Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej z 28 kwietnia 2017r. w sprawie standardów 

noclegowni, schronisk dla bezdomnych i ogrzewalni, wobec ogrzewalni określono najmniejsze wymagania.  

Z uwagi na fakt, iż na terenie Gminy Kobylanka nie funkcjonuje żadna z w/w form pomocy osobom 

bezdomnym, a na terenie Gminy Miasta Stargard jest noclegownia i ogrzewalnia dla osób bezdomnych, 

zasadnym jest podjęcie uchwały w sprawie przekazania do realizacji tej gminie zadania publicznego 

dotyczącego udzielenia schronienia osoba bezdomnym i wyrażenie zgody na zawarcie przez Gminę Kobylanka 

porozumienia w sprawie powierzenia Gminie Miastu Stargard realizacji zadania publicznego w zakresie 

prowadzenia noclegowni dla osób bezdomnych z Gminy Kobylanka.  

W przedmiotowej sprawie Gmina Miasto Stargard w ramach porozumienia zapewni odpłatnie jedno miejsce w 

noclegowni dla osób bezdomnych z terenu Gminy Kobylanka. Zapisy porozumienia obligują Gminę 

przekazującą zadanie do uiszczania opłaty za samo zapewnienie miejsca bez względu na to czy taka osoba 

będzie faktycznie przebywać w noclegowni. 

Koszt pobytu jednej osoby planowany w 2019 r. wynosi: 

1) W noclegowni: 

a) 150 zł miesięcznie za każde niewykorzystywane miejsce, 

b) 13,20 zł dziennie za każde wykorzystywane miejsce. 

Porozumienie zawarte zostanie na czas określony od dnia jego podpisania do 31.12.2019 r.    

W związku z powyższym zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały.” 

Radna D. Orzoł – czy są bezdomni i czy ktoś korzystał? 

Wójt – póki co nie ma bezdomnych. Jako gmina mamy obowiązek zapewnić nocleg. Porozumienie to jest na 

wszelki wypadek. Koszt. Ok. 2 000 zł rocznie. Jeżeli będzie więcej osób to koszty zwiększą się.  

Radna D. Orzoł – dotyczy kontenera w Motańcu jest po osobie zmarłej – czy nie możemy tego wykorzystać? 

Wójt – to planujemy wykorzystać, czy go sprzedać. Lepiej go wykorzystać na lokale socjalne a nie aby stał beż 

użytku i żeby czekał na bezdomnego.  

Radna Cz. Grabowska – może zostawmy go do wykorzystania do innych celów a nie dla bezdomnych. Kontener 

ten stoi na terenie prywatnym czy nie należy go usunąć? 

Wójt – to trzeba usunąć. Może go wykorzystamy na OSiR jako recepcja. 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 5 członków komisji. 

Ad. 6 

Wolne wnioski. 

Radny I. Siwiec – dotyczy spotkania poniedziałkowego w Kunowie. Nie ukrywam, że będę składać interpelację. 

Czy coś Pani powie o Kunowie? 

Wójt – decyzja już podjęta, zleciłam urzędnikom sprawdzenie jak dach wygląd, ogrzewanie itp. Od tego zależy 

jaki będzie zakres remontu. Może musi być projekt zezwolenie na budowę. Jeżeli się okaże, że tylko krokwie to 

tylko na zgłoszenie. Nad tym urzędnicy pracują. Jeżeli chodzi o środki to na sesję przygotuję projekt zmian, bo 

trzeba do września wszystko zrobić.  Myślę, że to będzie roboty tylko na zgłoszenie, a nie na pozwolenie (bo to 

wszystko wydłuży w czasie). To są procedury, przetargi itp. 

Radny I. Siwiec – jeżeli nie będzie otwarta od 1.09 to dzieci się rozejdą. Jest opinia nadzoru budowlanego, nikt o 

tym nic nie wie. Może proszę przedstawić na sesji. 

Wójt – proszę się zwrócić o tę opinię. To było, że zostały wprowadzone do szkoły dwie osoby, które sprawdzały 

stan dachu. Poprosiłam nadzór budowlany o opinię. 

Ekspertyza z 2018 r. stwierdziła, że nie jest to stan niezadawalający. Nie było stwierdzenia, że trzeba szkołę 

zamknąć bo się wali. W spotkaniu uczestniczył dyrektor, urzędnicy, wójt i stwierdzono, że nie wiele się zmieniło 

(stan się nie pogorszył). Dyrektor musiał zorganizować, bo rodzic coś zauważył, że jest problem. Były zalecenia 

odgrodzenia tam gdzie dachówki mogą spadać, przy wejściu daszek. Zalecenia zawarte zostały wykonane. Do 

końca roku  chcemy, aby budynek funkcjonował.  Nadzór – do końca czerwca wszystko jest ok. Później musimy 

powiedzieć co dalej robimy. Dach nie jest tragiczny, nie zagraża bezpieczeństwu. Nadzór nie może zamknąć 

szkoły. Decyzję podejmuje wójt.  

Radny I.Siwiec – nie trzeba czekać tylko należy działać.  

Radna D. Orzoł – proszę o protokół na sesji do wglądu. 

Radny A. Stechnij – ciepło się robi, jest masa ludzi na OSiR. Proszę aby toalety były czynne, bo są pozamykane. 

Wójt – póki co zarządza terenem OSiRu  CKiR a nie gmina. 

Ad. 7 
Zamknięcie posiedzenia.               

Po zrealizowaniu porządku obrad posiedzenie zostało zakończone o godz. 18.20. 

Protokołowała: 

Joanna Baszak 

                         Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych 

                                                          Dorota Orzoł 
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